
Wat verwacht ik van een voorzitter?
De leden van de PvdA staan voor een belangrijke keuze. We moeten namelijk een nieuwe
partijvoorzitter kiezen nadat Nelleke heeft besloten dat het tijd is voor een nieuwe
partijvoorzitter. Ik wil toch nog even Nelleke bedanken voor al het harde werk wat ze heeft
verricht en voor mij is ze zeker een inspiratiebron voor vrouwelijk leiderschap.

Mij is gevraagd of ik mijn visie wilde delen over wat ik van deze nieuwe voorzitter verwacht.
Uiteraard deel ik deze visie graag met jullie. Wij hebben gelukkig iets te kiezen, met
maarliefst acht waardevolle kandidaten. Twee van hen zijn uitgenodigd bij dit Haarfijn debat.
Dit zijn twee vrouwelijke kandidaten. Wat mij betreft ook twee kandidaten van kwaliteit, maar
met elk een verschillende visie. Ik moet zelf nog stemmen, dus jullie kunnen mij vandaag
nog binnenhalen!

Politiek moet zo toegankelijk mogelijk zijn voor iedereen. In mijn tijd heb ik mee mogen doen
aan verschillende interessante leergangen en evenementen om mijn kennis te verbreden.
Dit is ontzettend waardevol en moet de nieuwe partijvoorzitter zeker doorzetten. Echter moet
er ook meer ruimte komen voor groepen die ondervertegenwoordigd zijn en waarvoor het
volgen van een leergang lastig kan zijn door bijvoorbeeld een taalbarriere. Een goede
partijvoorzitter denkt hier over na en staat open voor nieuwe ideeen om verschillende
groepen bij de partij te betrekken en tools aan te reiken om politiek actief te worden.

Dan, linkse samenwerking. Iedereen in de partij en zelfs daarbuiten heeft het erover.
Iedereen heeft ook een bepaalde mening over de samenwerking en hoe ver deze wel of niet
moet gaan. Sommige kandidaten hebben zich uitgesproken hierover. Ook of we bijvoorbeeld
wel of niet moeten fuseren met Groenlinks. Ik denk dat het belangrijk is om als
partijvoorzitter voorzichtig te zijn met dit soort uitspraken omdat het uiteindelijk de leden zijn
die hierover moeten beslissen. Partijdemocratie speelt een belangrijke rol bij de PvdA en dit
moeten we zo veel mogelijk behouden en stimuleren. Ik denk dat we op dit moment te
weinig gebruik maken van de technologische middelen om inspraak van leden te
mobilliseren. Een goede partijvoorzitter benut deze mogelijkeheden is niet bang om hier mee
te experimenteren.

Het laatste punt wat ik wil benoemen is de nieuwe generatie. Je merkt toch wel dat de PvdA
als een oudere partij wordt gezien. Afgelopen verkiezingen bestond de groep kiezers voor
maar 13 procent uit mensen jonger dan 35. Dit vind ik echt jammer, want de grote
problemen van jongeren - denk aan woningnood - hebben juist sociaal democratische
oplossingen nodig. De communicatie om jongeren bij de partij te trekken moet beter en een
goede partijvoorzitter kent dit probleem en wilt er aan werken. Er moet interessante inhoud
geproduceerd worden en ook hier moet er meer uitgeprobeerd worden. Daarnaast moeten
we eerder durven kiezen voor jonge mensen op onze kieslijsten, besturen en andere
vacatures. Maar moeten we niet verjongen, alleen maar om het verjongen. Er moet altijd een
balans zijn. Daarnaast is het fijn dat we een beroep kunnen doen op zoveel kennis en
ervaring van de ouderen uit onze partij.

Tot zover mijn visie.




